



Australian Government

# COVID-19 VACCINATION

## ဘဉ်မနုၤအယိယသးပုၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး လီၢ်ကျဲအတၢ်မၤကစၢ်သံကွၢ်ယၤလၢမ့ၢ်ယဆဲးဒီသဒၢယသးဒီး COVID-19 အကသံဉ်ဆဲးဒီသဒၢ တၢ်ဆါဝံၤလံၤဒါန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢခံကတၢ်လၢအဘဉ်တုၤလီၤလၢ ၄ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်

ကသံဉ်ဆဲးဒီသဒၢတၢ်ဆါမ့ၢ်တၢ်ဒီသဒၢထီဒါ COVID-19 လၢအတုၤလီၤတီၤလီၤအဒိၣ်ကတၢ်တခါန့ၣ်လီၤ.  
တၢ်ဒီသဒၢပုၤအိၣ်ဆိးလၢသးပုၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်အလီၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအကွၢ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အ  
မၤအခိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအယိတၢ်အံၤအကါဒိၣ်နီၢ်မးလၢပဒိၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်သးပုၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်အလီၢ်အကျဲတဖၣ်က  
န့ၣ်ပၢ်မ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအကွၢ်ထွဲသးပုၤတဖၣ်ဆဲးဒီသဒၢအသးဒီး COVID-19 အကသံဉ်ဆဲးပုၤဂၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.  
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤမၤစၢၤလၢတၢ်ကနီၢ်ပၢ်တၢ်လီၤပျံၤလၢအကကဲထီၣ်လၢပုၤအိၣ်ဆိးလၢသးပုၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟု  
ကယၢ်အလီၢ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကအိၣ်ကတံာ်ကတီၤအသး,ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆုၤဒီးခီဆာဝဲဒၣ် COVID-19  
အတၢ်ရၤလီၤအသးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ COVID-19 တၢ်ဆါမ့ၢ်ရၤလီၤအသးလၢနတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအသ့ၣ်ထီၣ်အပူၤန့ၣ်, တၢ်အံၤအကါဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကသ့ၣ်  
ညါမ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိဆဲးဒီသဒၢအသးဒီးကသံဉ်ပုၤဂၤလဲၣ်တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒိသိးတၢ်ကဟ်လီၤတၢ်ဒီသဒၢဂ့ၢ်ဝီအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ  
တဖၣ်လၢပုၤလၢတဆဲးဒီသဒၢဘဉ်ဒီးအသးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အီးစတြဲလယါတၢ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒၢတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအလံာ်မၤနီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တဘျီန့ၣ်မၤနီၣ်မၤယါပုၤကိးဂၤဒဲးအတၢ်ဆဲး  
ဒီသဒၢသးဒီးကသံဉ်အတၢ်စံာ်စီန့ၣ်လီၤ.သန့က့တဟ်ဃုာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘဉ်ဃးဒီးတၢ်မၤလၢနမၤအီၤမ့တ  
မ့ၢ်နတၢ်မၤအကစၢ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ.

အီးစတြဲလယါအပဒိၣ်အံၤ, လၢတၢ်ပညိၣ်တခါအံၤအဂီၢ် ဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်ပီးလီဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်အသီတခါဆူပုၤလၢအ  
န့ၣ်ဘဉ်တၢ်ပျဲလၢတၢ်ကဟ့ၣ်သးပုၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်အတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲလၢ  
ဟံာ်ဒီးပုၤတဝၢသးပုၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်အတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအခဲအံၤအိၣ်လဲဝဲဒၣ်လၢပုၤ  
ဟ့ၣ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်လၢအကသ့ၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်သးမၤကလီအတၢ်အိၣ်သးအဖိခိၣ်ခိဖျိ My Aged Care န့ၣ်လီၤ.

ဖဲဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်န့ၣ်အခိၣ်ထံးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မုၢ်သးမၤကလီၤဘၣ်ဆၣ်,ပှၤဟ့ၣ်တၢ်လၢအန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပျဲတဖၣ်တၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်အိၤဆူၣ်ဆူၣ်လၢအကစးထီၣ်ကိးနွံဒဲးတၢ်ဟ်ဖျါထီၣ်အဲၤအံၤလၢ-

- ပှၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢခဲဆ့လၢအဖံးမၤတၢ်လၢသးပှၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်အလီၢ်အကျဲတခါစုၣ်စုၣ်အနီၢ်ဂံၢ်
- ပှၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢခဲဆ့လၢအဖံးမၤတၢ်လၢတၢ်မၤအလီၢ်အကျဲတခါစုၣ်စုၣ်လၢအဒိးန့ၢ်ဘၣ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါအခိၣ်ထံးတဖျါအနီၢ်ဂံၢ်
- ပှၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢခဲဆ့လၢအဖံးမၤတၢ်လၢတၢ်မၤအလီၢ်အကျဲတခါစုၣ်စုၣ်လၢအဒိးန့ၢ်ဘၣ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါ အကသံၣ်ခံဖျါလၢအနီၢ်ဂံၢ်န့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢ၁၅ သီလၢယုၤ ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ်, တၢ်ဟ်ဖျါထီၣ်ကကဲထီၣ်သဲးစးအတၢ်လိာ်ဘၣ်လၢပှၤဒိးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပျဲလၢတၢ်ကဟ့ၣ်သးပှၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်အလီၢ်အကျဲအတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်လၢဟံၣ်ဒိးပှၤတၢ်သးပှၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်အတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အဂီၢ်တၢ်အံၤကကဲထီၣ်သဲးစးအဖီခိၣ်တၢ်လိာ်ဘၣ်လၢနွံလၢအကဟဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်အံၤမ့ၢ်အမၤဘၣ်ဒိသဒါလဲၣ်.**

နတၢ်မၤအလီၢ်ကတဲသကိးတၢ်ဒိးန့ၢ်ဘၣ်ဘးမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ကထၢဖျါဒိးဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဘးပှၤမၤတၢ်ဖိလၢတၢ်မၤအလီၢ်လၢအဒိးန့ၢ်ဘၣ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါအခိၣ်ထံးတဖျါဒိးပှၤလၢအဒိးန့ၢ်ဘၣ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါခံဖျါလၢအနီၢ်ဂံၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤအကါဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢနကသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဒိးန့ၢ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မုၢ်သးမၤကလီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဆဲးဒိသဒါနသးဒိးကသံၣ်ခါမ့ၢ်တၢ်တဆဲးဒိသဒါနသးဒိးကသံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်န တၢ်ဃုထၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်နတၢ်ဃုထၢလၢတၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါနတၢ်မၤကစၢၤဘၣ်ဘးမ့ၢ်နဒိးန့ၢ်လဲၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒိးန့ၢ်ဘၣ်ဒိးCOVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါဘၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအကါဒိၣ်စ့ၢ်ကိးလၢနန့ၢ်ပၢၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဘးဘၣ်မနုၤအဃိ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဘၣ်တၢ်ထၢဖျါအိၤလၢတၢ်ကဒိသဒါပှၤလၢနကွၢ်ထွဲအိၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနတၢ်ဖိတၢ်မၤအလီၢ်ကထၢဖျါဒိးဟ်ဖျါထီၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.**

တၢ်ထၢဖျါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤဒဲးသိးလိာ်အသးဒိးကျိၤကျဲလၢနတၢ်မၤကစၢၤကတီၢ်အံၤမၤနီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဘးပှၤမၤတၢ်ဖိလၢအဒိးန့ၢ်ဘၣ်တိးကွၢ်အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါအနီၢ်ဂံၢ်န့ၣ်လီၤ.

နတၢ်ဖိတၢ်မၤအလီၢ်ကဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဝဲကျိၤန့ၣ်လီၤ-

- ပှၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢခဲဆ့လၢအဖံးမၤတၢ်လၢသးပှၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်အလီၢ်အကျဲတခါစုၣ်စုၣ်အနီၢ်ဂံၢ်

- ပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢ်ခဲဆ့ၤလၢအဖံးမၤတၢ်လၢတၢ်မၤအလီၢ်အကျဲတခါစ့ၢ်စ့ၢ်လၢအဒီးန့ၢ်ဘၣ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါအခိၣ်ထံးတဖျါၣ်အနီၣ်ဂံၢ်
- ပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢ်ခဲဆ့ၤလၢအဖံးမၤတၢ်လၢတၢ်မၤအလီၢ်အကျဲတခါစ့ၢ်စ့ၢ်လၢအဒီးန့ၢ်ဘၣ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါ အကသံၣ်ခံဖျါၣ်လၢအနီၣ်ဂံၢ်န့ၢ်လီၤ.

နတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနတၢ်ဖိတၢ်မၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်န့ၢ်တန့ၣ်ဖျါထီၣ်ပုၤတၢ်ဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်အက့ၢ်ပနီၣ်န့ၢ်ဘၣ်.

တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ကဟံၣ်ဃုာ်ပုၤကိးဂၤဒဲး(ဟံၣ်ဃုာ်ပုၤလၢအဟဲမၤမုၢ်သးကလီၢ်တၢ်တဖၣ်)လၢအဖံးမၤတၢ်လၢသးပုၤတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟံၣ်ဃုာ်တၢ်အလီၢ်အကျဲလၢအမူဒါအိၣ်လၢတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်အတၢ်ကွၢ်ထွဲကဟံၣ်ဃုာ်အဂီၢ်,တၢ်ဆိၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖိတၢ်မၤတဖၣ်လၢပုၤအိၣ်ဆိးလၢအပူၤတဖၣ်အဂီၢ်ဒီးတၢ်ပၤဃုာ်ဂၢ်ဃုာ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆုၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.တၢ်အံၤဟံၣ်ဃုာ်တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟံၣ်ဃုာ်ပုၤဆါဒီးနီၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟံၣ်ဃုာ်အပုၤမၤတၢ်ဖိ,တၢ်မၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်တၢ်အိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချ့အပုၤစဲၣ်နီၣ်တဖၣ်,တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆုၤအပုၤမၤတၢ်ဖိ,ဖၣ်ကပူၤ,တၢ်ကဆဲးကဆိ,တၢ်ဆူၣ်ဒီးကရၢၢ်အပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

**မ့ၢ်ယကလိၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါယတၢ်မၤကစၢ်ဖဲယဆဲးဒိသဒါယသးဒီး COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါဝံၤဝဲဒၣ်အခါန့ၢ်ဂၤ.**

တလိၣ်ဘၣ်.တၢ်အံၤမ့ၢ်နတၢ်ဃုာ်ထုၤလီၤသန့ၣ်ကနဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်န့ၢ်လၢနကနီၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဒီးနတၢ်မၤကစၢ်ဒ်တၢ်လၢဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19 အတၢ်အိၣ်ကတံာ်ကတီၤသးဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢနတၢ်မၤအတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

နတၢ်မၤကစၢ်န့ၢ်တၢ်မ့ၢ်လၢအကမၤတၢ်တဲသကိးတၢ်ဒီးနပုၤတၢ်ဟံၣ်ကဲတၢ်လၢတၢ်က-

- ရဲၣ်ပုၤဘၣ်မနုၤအဃိအဝဲသ့ၣ်ဃုာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါတဖၣ်လၢပုၤမၤတၢ်ဖိ တဖၣ်အကျါလဲၣ်
- မၤလီၤတံၢ်နန့ၢ်ပၤဝဲဒၣ်တၢ်အံၤမ့ၢ်နတၢ်ဃုာ်ထုၤလၢတၢ်ကမၤန့ၢ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါ
- မၤလီၤတံၢ်လၢနန့ၢ်ပၤနတၢ်အိၣ်သဒိၣ်အိၣ်သဒါန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဒိသဒါဃုာ်အီၤဒီး
- မၤလီၤတံၢ်နသ့ၣ်ညါနခွဲးနယာ်တဖၣ်လၢတၢ်ကသမၤတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤန့ၢ်လီၤ.

**မ့ၢ်ယကလိၣ်ဒုးတဲၣ်တၢ်အုၣ်သးတခါခါလၢအဘၣ်ဃးဒီး COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါဖဲယမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးနီၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဒီးယတၢ်မၤအကစၢ်န့ၢ်ဂၤ.**

တလိၣ်ဘၣ်. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒ်နတၢ်ဃုာ်ထုၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲနမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးနီၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဃုာ်ဒီးနတၢ်မၤကစၢ်န့ၢ်, အဝဲသ့ၣ် ကတဲသကိးတၢ်ဒီးနမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ကမၤနီၣ်န့ၢ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒိသဒါတၢ်ဆါဒ်လဲၣ်န့ၢ်လီၤ. လၢပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢအအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အဂီၢ်, ဘၣ်တဘၣ်နကအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်နတၢ်မၤကစၢ်ဒီး-

- တၢ်ဆဲးဒီသဒါသးဒီးကသံၣ်အလံာ်အုၣ်သးတဘျီတမ့ၢ်တၢ်အုၣ်သးလၢအဂၤလၢအအိၣ်ဟဲဝဲဒၣ်လၢပုၤဟ့ၣ်ကသံၣ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါ,မ့တမ့ၢ်
- တၢ်ဆဲးဒီသဒါနသးဒီးကသံၣ်အတၢ်စံာ်စီၤအတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီလၢနမၤန့ၢ်အီၤသ့ခီဖျိမဲဒဲးခဲၣ်လၢအလီၤဟံၣ်ယဲၤအဖီခိၣ်မ့တမ့ၢ် Express Plus Medicare လီၤတဲစီအအဲးဖဲန့ၣ်သ့လီၤ.

နဆိကမိၣ်ထီၣ်ဃုာ်လၢတၢ်ကဟ့ၣ်စ့ၢ်ကီး-

- တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဆဲးလီၤဃာ်မံၤတခါမ့တမ့ၢ်
- တၢ်ကွဲးနီၣ်တခါလၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ.

**မ့ၢ်ယဲၤမၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤယၤလၢယကဆၢတံာ်ဘၣ်ဃးတၢ်ကဒီးန့ၢ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါ ကသ့လၢတၢ်လီၤဖဲလဲၣ်.**

နတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလီၤဒီးန့ၢ်ဘၣ်လံာ် [တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်ပီးတၢ်လီၤလၢတၢ်ကဆိၣ်ထွဲပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်](#) အါမံၤအါကလုာ်လၢတၢ်ကမၤတၢ်ဆါတံာ်ဘၣ်ဃးတၢ်မၤန့ၢ် COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါတခါ,ဒီးလၢတၢ်ကမၤစၢၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်သ့ၣ်ညါမ့ၢ်တၢ်ကလဲၤမၤန့ၢ်ကသံၣ်ဆဲးဒီသဒါတခါလၢတၢ်လီၤဖဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤဟံၣ်ဃုာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကျိးထံဃာ်လံာ်အီၤလၢကျိၣ် **19 ကျိၣ်**န့ၣ်လီၤ. နမၤန့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤလၢ [health.gov.au](http://health.gov.au) အဟံၣ်ယဲၤဘျးစဲအလီၤသ့ဝဲဒၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအကါဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကထူးထီၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ဃးဒီး COVID-19 အကသံၣ်ဆဲးဒီသဒါတၢ်ဆါတဖၣ်လၢတၢ်န့ၢ်န့ၢ်အီၤသ့,တၢ်ဒီးသန့ထီၣ်လၢအီၤသ့တဖၣ်,ဘၣ်မနုၤအယိကသံၣ်ဆဲးဒီသဒါန့ၢ်အကါဒိၣ်လဲၣ်ဒီးမ့ၢ်တၢ်ကမၤန့ၢ်သူအီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

**လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအဂီၢ်ဝံသးစူဆဲးကျိးဘၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဝဲကျိၤဒီး အံၤမုၢ်- [AgedCareCOVIDLiaison@health.gov.au](mailto:AgedCareCOVIDLiaison@health.gov.au) မ့တမ့ၢ်ဆဲးကျိးဘၣ်နပုၤမၤတၢ်ဖိအကရၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲအဂီၢ်တက့ၢ်.**